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Oświadczenie skierowane do ministra administracji i cyfryzacji Andrzeja Halickiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Docierają do mnie sygnały od samorządowców, że w ostatnim czasie znacząco zwiększyła się liczba 

wniosków o dostęp do informacji publicznej dotyczącej wszystkich aspektów działalności samorządu gmin-

nego. 

Jak pokazują doświadczenia przedstawicieli samorządów, prośby te – właściwsze byłoby użycie słowa 

„żądania” – kierowane są na ogół cały czas przez te same osoby, różny jest tylko zakres i tematyka wniosków 

o udostępnienie informacji publicznej. W niedużych i średnich urzędach sporządzanie odpowiedzi na tego 

typu wnioski wymaga nieproporcjonalnie dużych nakładów pracy w porównaniu z obowiązkami i zadaniami, 

które powinny być w tym czasie realizowane. 

Dostęp do informacji publicznej, informacji dotyczącej wydatkowania publicznych pieniędzy jest ko-

nieczny i nikt nie próbuje tego kwestionować. 

Chciałbym dowiedzieć się od Pana Ministra, czy w ministerstwie trwają prace zmierzające do optymaliza-

cji sposobu udzielania odpowiedzi na wnioski o dostęp do informacji publicznej. Jednym z nich może być, 

zgodnie z sugestiami samorządowców, wprowadzenie rozwiązań, które funkcjonują w innych krajach Unii 

Europejskiej. Zastrzegają one sobie w regulacjach krajowych, że upoważniona osoba – najczęściej kierownik 

danego urzędu – może w niektórych przypadkach odmówić rozpatrzenia wniosków o dostęp do informacji 

publicznej.  

Dzieje się tak głównie w sytuacjach, kiedy urzędnicy, mając do rozpatrzenia wiele wniosków jednej osoby 

w wielu różnych sprawach, uznają, że działania te mają znamiona nękania, dokuczania oraz mają niepoważny 

charakter. Samorządowcy podają przykład Francji, gdzie urząd może odmówić rozpatrzenia wniosków, które 

stanowią nadużycie ze względu na ich liczbę i postarzający się systematycznie charakter. 

Z wyrazami szacunku 

Mieczysław Augustyn 

 


